
Zestawienie opinii i wniosków Komisji Rady Miasta  
oraz stanowisk Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski do materiałów przedkładanych  

pod obrady XLI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski. 
 

Ad 6  
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2021 r. 
 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta  
i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju 
Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego 
Głosowanie nad projektem uchwały nie przyniosło rozstrzygnięcia (za – 4, przeciw – 4, 
wstrzymujących się – 4).  
 
Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zwrócił się z następującymi pytaniami odnośnie 
dofinansowania dla Miejskiego Przedsiębiorstwa Oczyszczania Sp. z o. o. w Bielsku 
Podlaskim: 

1. Jaki jest plan dochodów w 2021 r. z tytułu opłat za odbiór śmieci i jaka jest realna 
kwota uzyskania tych dochodów do końca roku?  
 

Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że planowane wykonanie dochodów Urzędu Miasta Bielsk 
Podlaski związanych z funkcjonowaniem systemu gospodarowania odpadami komunalnymi 
w 2021 r. przedstawia się następująco: 

 
 

Lp. Okres 

PRZYPIS 
(przypis 

należności od 
mieszkańców) 

RAZEM 
DOCHODY,  

z tego: 

DOCHODY, w tym: 

Nadpłata należność 
główna 

związane z 
wyegzekwowanymi 

kosztami 
upomnienia 

związane z 
wyegzekwowanymi 

kosztami 
egzekucyjnymi 

odsetki 

1 2 3 4=5+6+7+8 5 6 7 8 9 

1 01-09.2021r.*) x 
4.424.425,1

6 
4.415.950,

43 
7.134 - 1.340,73 4.320,77 

2 10-12.2021r.**) x 1.251.670 1.250.000 1.400 - 270  

3 RAZEM: 5.719.874 567.6095,16 
5.665.950,

43 
8.534 - 1.610,73 4.320,77 

 
 

* dane faktyczne za okres 9 miesięcy 2021r. 
** planowane/przewidywane wykonanie za okres 3 miesięcy 2021r. 

 
 

2. Jeżeli dochody nie zostaną zrealizowane zgodnie z planem, to jakie działania 
podejmie Urząd Miasta w kierunku maksymalizacji dochodów i minimalizacji 
wydatków?  
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Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że w celu maksymalizacji dochodów będzie działać w zgodzie z 
obowiązującymi przepisami prawa i według takich narzędzi jakie zostały uchwalone na 
gruncie prawa unijnego i krajowego między innymi przez Parlament RP.  

 Burmistrz Miasta, mając na uwadze poniższe wystąpi do Prezesa UODO z zapytaniem 
w sprawie przygotowanych rozwiązań przez Urząd Miasta Bielsk Podlaski w sprawie 
weryfikacji danych wynikających z deklaracji tzw. ,,odpadowych” z danymi z innych 
źródeł, z uwzględnieniem przepisów Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i 
Rady (UE) 2016/679 z 27.04.2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z 
przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich 
danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie 
danych) (Dz.Urz. UE L 119, s. 1) – w skrócie zwane RODO). 
Burmistrz Miasta informuje, że we wniosku skierowanym do Rady Miasta Bielsk 
Podlaski dotyczącym podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty, 
informował że cyt., ,,(..) w Referacie Gospodarki Komunalnej Handlu i Rolnictwa 
zostały zawieszone końcowe prace związane z programem GovTech. Z informacji 
uzyskanej z Urzędu Miasta w Świdniku wynika, że w Mieście miała miejsce kontrola 
Urzędu Ochrony Danych Osobowych (UODO). Obecnie Burmistrz i pracownicy 
Świdnika również wstrzymali prace związane z weryfikacją deklaracji śmieciowych w 
oparciu o ww. program i oczekują na zalecenia pokontrolne. (……).  Świdnik również 
wstrzymał przekazywanie programu do innych samorządów, pomimo iż Ministerstwo 
Rozwoju, które zaakceptowało pomysł dofinansowujący projekt nie widziało zagrożeń 
w zakresie ochrony danych osobowych.” 
W powyższej sprawie w dniu 20.10.2010 r. ponownie zastępca Burmistrza Miasta 
Bielsk Podlaski kontaktowała się z pracownikiem Urzędu Miasta Świdnik, który 
potwierdził informację o braku informacji zwrotnej z przeprowadzonej kontroli przez 
UODO (Urząd Ochrony Danych Osobowych). 
 

 Będą podejmowane działania związane z wdrożeniem nowych rozwiązań, 
wchodzących w życie z dniem 1 stycznia 2022 r.  
Zgodnie z ustawą z dnia 11.08.2021 r. zmieniającą ustawę o utrzymaniu  
czystości i porządku w gminach został między innymi dodany art. 2a. Zamiarem 
ustawodawcy było zlikwidowanie odpowiedzialności zbiorowej, a wprowadzenie 
indywidualnej odpowiedzialności, w budownictwie wielolokalowym, który mówi, że 
w przypadku, gdy właściciel nieruchomości – w uzgodnieniu z gminą – zapewni 
techniczne możliwości identyfikacji odpadów komunalnych wytwarzanych w 
poszczególnych lokalach, rada gminy może postanowić o ponoszeniu opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi przez poszczególnych użytkowników 
mieszkań w tym domu.  
 
Wprowadzone zmiany budzą szereg wątpliwości co do możliwości ,,technicznego” ich 
wdrożenia.  
 

https://www.gazetaprawna.pl/tagi/nieruchomosci
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I tak w artykule z dnia 8 września 2021 r. pt. ,,Dziewięć pytań o indywidualną 
odpowiedzialność za śmieci w budynkach wielolokalowych” autorstwa Mateusza 
Karciarza, zawartym w gazecie prawnej  
(link: https://serwisy.gazetaprawna.pl/ekologia/artykuly/8240106,smieci-segregacja-
odpadow-blok-mieszkalny-rozliczenia-w-budynkach-wielorodzinnych.html) 
omówiono problemy, wynikające z niejasności przepisów, między innymi:  
 Z kim konkretnie ma nastąpić uzgodnienie? 
 Kto zaczyna procedurę i w jakiej formie? 
 Co jeśli nie uda się osiągnąć konsensusu? 
 Czy uzgodnienia mogą dotyczyć tylko części właścicieli? 
 Czy w gminie mogą być różne technologie indywidualizacji rozliczeń? 
 Co jeśli w budynku tylko część mieszkańców chce rozliczać się indywidualnie? 
 Kto ma sfinansować nowe rozwiązania? 
 Czy z uzgodnień będzie się można wycofać? 
 Kto zapłaci opłatę podwyższoną? 

 

 Nawiązano kontakt z firmą, która jest autorem innowacyjnych rozwiązań w zakresie 
nowoczesnych, inteligentnych i bezdotykowych pojemników do segregacji 
odpadów w zabudowie wielorodzinnej, pozwalających m.in. kontrolowanie 
selektywnej zbiórki odpadów, w tym między innymi na bieżąco wagę, rodzaj 
odpadów, prowadzony jest monitoring osób. 

 
Jesteśmy na etapie uzgadniania terminu spotkania (ostatni tydzień października). W 
zmienionych przepisach jest mowa o tym, że to właściciel nieruchomości (wspólnota, 
spółdzielnia mieszkaniowa) powinna dostosować techniczne możliwości identyfikacji 
odpadów komunalnych wytwarzanych w poszczególnych lokalach. Dla samorządów 
jest to dobre rozwiązanie. Należy jednak pamiętać, że w przypadku nieosiągnięcia 
wskaźników recyklingu, to Miasto będzie płaciło kary.  

 
Burmistrz Miasta w celu minimalizacji wydatków podjął działania, które doprowadziły 
do utworzenia Miejskiego Przedsiębiorstwa Odpadami spółka z o.o. w Bielsku 
Podlaskim.  MPO jest spółką działającą na zasadzie powierzenia. Jest spółką 
konkurencyjną w stosunku do przedsiębiorstw działających na rynku. Wykonuje 
powierzone jej zadania.  
Innym instrumentem obniżenia kosztów jest zmniejszenie liczby odbiorów odpadów, 
wybudowanie instalacji termicznego przekształcania odpadów (wniosek w tej sprawie 
Miasto złożyło do Polskiego Ładu (planu odbudowy polskiej gospodarki po pandemii 
COVID-19)). Podstawą jednak gospodarki odpadowej jest przyjęta strategia Rządu RP, 
w tym uchwalane przepisy w drodze ustaw i rozporządzeń, mających charakter 
kosztotwórczy, a przez to wpływających na konieczność podwyższania opłat za 
odpady, stworzenie warunków możliwości dofinansowania zewnętrznego, np. 
budowę instalacji termicznego przekształcania odpadów.  Cena za odbiór i 
zagospodarowanie odpadów jest znacznie niższa niż w okolicznych samorządach 

  

https://serwisy.gazetaprawna.pl/ekologia/artykuly/8240106,smieci-segregacja-odpadow-blok-mieszkalny-rozliczenia-w-budynkach-wielorodzinnych.html
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3. Z jakich środków zostanie pokryty niedobór dochodów z opłat za odbiór odpadów i 
zwiększenie wydatków na rekompensatę dla Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Oczyszczania Sp. z o. o.?  
 

Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta Informuje, że niedobór zostanie pokryty z dochodów bieżących Miasta 
(zmiany zawarte w projekcie załącznika do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie).  
 
Komisja Finansów i Budżetu Miasta 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
 
 
 
 
Autopoprawka Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta pismem znak Fn.3021.28. 2021 z dnia 21 października 2021 r. przedkłada 
autopoprawkę do projektu uchwały, która została dostarczona wszystkim radnym.  
 


